
Z á p i s n i c a 
zo zasadania Predstavenstva ZMS 

dňa 10. 10. 2012 v Múzeu mesta Bratislavy 

 

Prítomní: Hýross, Čambálová, Drahošová, Miľanová, Kochanová, Ševčíková, Letenayová, 
Janoštínová, Korenková, Kaczarová 

Ospravedlnení: Šullová, Ambrušová, Szombathyová, Mičev, Agócs  

 

Program: 

1. Príprava konferencie Múzejná dokumentácia 2. polovice 20. storočia 
2. Rôzne 
3. Stretnutie so zástupcami AMG ČR 

 

Zasadnutie otvoril a viedol predseda ZMS  P. Hýross. Na úvod  podal krátku informáciu 
o programe predstavenstva, ktorého súčasťou bude aj stretnutia so zástupcami Asociácie 
múzeí a galérií Českej republiky. 

1. Príprava odbornej konferencia s medzinárodnou účasťou Múzejná 
dokumentácia druhej polovice 20. Storočia na Slovensku (Problematika 
komplexnej múzejnej dokumentácie obdobia po roku 1989) 

- Janoštínová a Letenayová podali informáciu o organizačnom, technickom 
a materiálnom  zabezpečení konferencie, dotkli sa i obsahovej stránky 
konferencie a prípravy zborníka 

- PZMS odsúhlasilo rozpočet konferencie a  navýšenie príspevku ZMS o 300,- €   
na spoločenský večer 
 

2. Rôzne 
- Hýross požiadal všetkých členov PZMS o zaslanie  vyjadrenia k návrhu MK 

SR Hlavné okruhy strategického (koncepčného) nastavenia sústavy múzeí 
a galérií v Slovenskej republike v rokoch 2013 – 2018, ktoré zapracuje do 
jednotného  materiálu a zašle za ZMS na MK SR   T: 11. 10. 2012 

- Hýross informoval o požiadavke z MK SR nominovať do Rady vlády pre 
kultúru zástupcov za ZMS, na ktoré predstavenstvo reagovalo nomináciou: 
Hýross, Čambálová, Podušelová 

- Hýross informoval o liste  poslanca BSK L. Snopku adresovanom 
predstaviteľom Rady galérií a ZMS, ktorý reagoval na spoločný list týchto 
organizácií na ministra kultúry s požiadavkou diskutovať o situácii 
v niektorých galériách a múzeách patriacich do pôsobnosti samosprávnych 
krajov (najmä situácia v  Malokarpatskom  múzeu)  

-  



3. Stretnutie so zástupcami AMG ČR – PhDr. E. Dittertovou, PhDr. L. Benešom, 
PhDr. J.  Hutníkovou, PhDr. H.  Koenigsmarkovou 

- Hýross privítal zástupcov AMG ČR a podrobnejšie informoval o programe 
a práci ZMS v najbližšom období, dotkol sa financovania ZMS a vyzdvihol 
snahu ZMS mať tak ako AMG v Česku aspoň jedného stáleho a plateného 
zamestnanca; hovoril o príprave grantov, predstavil najúspešnejšie projekty – 
Noc múzeí a Festival múzeí, dotkol sa návštevnosti múzeí na Slovensku 

- činnosť AMG ČR predstavila  predsedkyňa p. Dittertová , informovala o Noci 
múzeí, ktorá má v Čechách festivalovú podobu a prebieha od 16. 5. do polovici 
júna, dotkla sa vyberania vstupného počas tohto podujatia, informovala o práci 
jednotlivých komisií v AMG a o spôsobe hodnotenia jednotlivých múzeí, 
dotkla sa i udeľovania cien 

- Podušelová  sa pripojila s informáciou o vstupnom počas Noci múzeí 
v bratislavských múzeách a následne sa venovala strategickému materiálu 
k rozvoju múzeí na Slovensku z dielne MK SR  ( 1. stratégia a jej 
vyhodnotenie, 2. stratégia a jej   orientácia na zbierky ); dotkla sa i postavenia 
múzeí na Slovensku, ktoré fungujú v súčasnosti väčšinou v podobe 
príspevkových organizácií a uviedla príklady najnavštevovanejších múzeí 
(hradné múzeá) 

- jednou z tém na oboch stranách bola i múzejná legislatíva  
- Drahošová položila otázku ako sa riešia v Čechách archeologické nálezy 

získané detektorákmi  
- Hýross hovoril o snahe zjednotiť galérie a múzeá do jednej orhanizácie tak ako 

je to v ČR, na čo reagovala p. Dittertová slovami, že ani v Čechách sa to 
celkom nepodarilo, pretože súčasťou AMG je len 10 galérií; v AMG je 50 % 
múzeí zo 420 

- rozprava sa dotkla aj problematiky poistenia zbierok, riešila sa možnosť  
individuálneho  členstva  
     

    
  
 
Zvolen, 30. 10. 2012                                             
Zapísala: Ľ. Miľanová 
 
 
 

 


